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Protokół XI Sesji Rady Gminy Świercze z dnia 3 grudnia 2015 r. 

W dniu 03.12.2015 r o godz. 10.00 w sali narad Urzędu Gminy Świercze odbyło się posiedzenie 

Rady Gminy. Na spotkaniu obecni byli Wójt Adam Misiewicz, Skarbnik Anna Puchalska, Sekretarz 

Gminy Izabela Kiela, Raca Prawny Pani Małgorzata Łubińska, Przewodniczący Rady Wiesław Adamiak, 

radni, sołtysi oraz zaproszeni goście (listy obecności w załączeniu). 

Przewodniczący otworzył posiedzenie, na sali obecnych było 13 radnych na 15 uprawnionych. 

Nieobecni  Radni:  Dariusz Ogniewski oraz Dariusz Siemborski. Przewodniczący poprosił zebranych o 

powstanie i uczczenie chwilą ciszy pamięci Pana Janusza Jurczaka. 

Ad:2 

Następnie Przewodniczący odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 

4. Informacja Wójta o pracy w okresie między sesyjnym i realizacji uchwał podjętych na 

poprzedniej sesji. 

5. Interpelacje radnych. 

6. Podjęcie uchwały w/s obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 

7. Podjęcie uchwały w/s określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

8. Podjęcie uchwały w/s określenia wzorów, formularzy, informacji i deklaracji podatkowych. 

9. Podjęcie uchwały w/s zwolnień od podatków od nieruchomości. 

10. Podjęcie uchwały w/s określenia zasad ustalania poboru oraz terminów płatności i wysokości 

stawek opłaty targowej, zarządzenia jej poboru w drodze inkasa oraz określenia inkasenta 

opłaty targowej na terenie Gminy Świercze. 

11. Podjęcie uchwały w/s określenie wysokości podatku od środków transportowych na terenie 

Gminy Świercze. 

12. Podjęcie uchwały w/s zatwierdzenia taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

13. Podjęcie uchwały w/s zmiany uchwały budżetowej na rok 2015. 

14. Podjęcie uchwały w/s trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli 

prowadzonych na terenie Gminy Świercze a także trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

pobierania i wykorzystania. 

15. Zajęcie stanowiska w/s przejęcia nieruchomości nr 282 i 319 położonej w miejscowości 

Świercze. 

16. Podjęcie uchwały w/s Programu współpracy Gminy Świercze z organizacjami pozarządowymi 

i innymi podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 r. o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2016. 

17. Odpowiedzi na interpelacje. 



 

str. 2 

 

18. Wolne wnioski. 

19. Zamknięcie obrad 

Wójt zgłosił wniosek o wykreślenie pkt. 9 z porządku obrad - po konsultacjach z Regionalną Izbą 

Obrachunkową w Ciechanowie stwierdzono, że ze względu wskazanie konkretnych podmiotów 

zwolnionych od podatku od nieruchomości a w szczególności rolników i emerytów rolników zostałoby 

przez Izbę uchylone. Uchwała z roku 2013 dotycząca zwolnień od podatków od nieruchomości jest 

nadal obowiązująca.  

Na salę przybył Radny Dariusz Siemborski, przystąpiono do głosowania wniosku Pana Wójta, za 

przyjęciem głosowało 13 radnych, jeden  z radnych wstrzymał się od głosu. Następnie odczytano 

poprawiony porządek obrad i przystąpiono do  przegłosowania zmienionego porządeku obrad, za jego 

przyjęciem głosowało 13 radnych, jeden z radnych wstrzymał się od głosu. Porządek obrad przyjęto 

większością głosów. 

Ad:3  

Przewodniczący poinformował, że wyłożone zostały dwa protokoły z IX i X Sesji, jeżeli nie będzie uwag 

co do ich treści zostaną przyjęte w zaproponowanej formie. 

Ad:4 

- Wójt poinformował o spotkaniu które odbyło się z Panem Dariuszem Godlewskim, Przewodniczącym 

Rady Gminy Świercze oraz dwiema  pielęgniarkami z ośrodka zdrowia w sprawie  wypisywania recept 

dla pacjentów,  

- doktor Dariusz Godlewski ponownie zwrócił się z prośbą o umorzenie podatku od nieruchomości, w 

chwili obecnej płaci tylko czynsz za najem pomieszczeń w Strzegocinie. Została złożone odwołanie do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego w Ciechanowie, które decyzji nie uchyliło jedynie należy w 

uzasadnieniu bardziej precyzyjnie uzasadnić dlaczego ten podatek musi zostać zapłacony. 

- w chwili obecnej przygotowywany jest wniosek w ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na 

przebudowę dróg,  

 Chmielewo – Stpice – odcinek o długości 1100 mb, 

 Kowalewice Włościańskie – Kowalewice Nowe – Brodowo odcinek o długości 1850 m, 

 Gaj – Ślubowo odcinek o długości 1120 mb, 

 Bylice odcinek o długości 760 mb, 

 Wyrzyki – Pękale odcinek o długości 800 m, 

 Świercze od ul. Wiejskiej do Świercze Siółki odcinek o długości 1200 m, 

 Kosiorowo – Dziarno odcinek o długości 2100 m, 

 w Świerczach ul. Parkowa odcinek o długości 520 m i ul. Wrzosowa odcinek o długości 110, 

  planowany jest również remont drogi Kałęczyn – Klukowo – Świerkowo, ta droga jest wpisana 

jako priorytet powiatu, 

- w dniach 15 i 28 grudnia br zaplanowane są zebrania walne Stowarzyszenia Zielonych Mostów Narwi, 

połączenie dwóch funkcji prezesa i dyrektora biura powoduje, iż działania tych osób skierowane są na 

ogarnięcie tematu „dla swoich” . Dziewięć gmin zostało poproszonych o wskazanie swoich kandydatów 

do rady, gmina Świercze nie została o to poproszona. Jeżeli kandydat wskazany przez Gminę Świercze 

zostanie odrzucony to występujemy z Zielonych Mostów Narwi. Kolejna sprawa to zapis w strategii 

dotyczący odpowiedzialności Komisji Rewizyjnej a nie Zarządu za realizacje projektów który jest nie do 
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przyjęcia. Środki przekazane dla gmin mogą być w ramach składanych wniosków realizowane tylko na 

sport i rekreację. Zadania te będą realizowane w latach 2019-2021, jest to zadanie modernizacja 

budynku na cele rekreacyjne z wyposażeniem i zagospodarowaniem terenu w miejscowości 

Chmielewo oraz budowa boiska przy szkole w Świerczach. 

Informację o realizacji uchwał z poprzedniej X sesji odczytała radna Hanna Kalinowska. 

Ad:5 

Interpelacje Radnych: 

- Radna Małgorzata Wiernicka - Co zrobić z osobą która nie złożyła deklaracji na wywóz nieczystości, 

nie płaci gdyby to wyszło na jaw czy będzie płacił do tyłu. Czy Pan Wójt interweniował w sprawie rzeki 

Turki a dokładnie chodzi o płot na posesji Państwa Słupskich. 

- Radna Jadwiga Olszewska zaprosiła do odwiedzenia parku w Strzegocinie, Pan Radziszewski przekazał 

150 szt. ryb ( amury i liny), ryby zostały wpuszczone do stawu. O takich ludziach trzeba mówić. 

- Radny Wacław Sakowski – Czy możemy coś zrobić z Zielonymi Mostami Narwi. W odpowiedzi Wójt 

poinformował, że jedyne co możemy robić to tylko brać udział w zebraniach walnych i głosowaniach. 

Ad:6  

W Monitorze Polskim ukazała się informacja w sprawie ceny skupu żyta w wysokości 53,75 gr. za jeden 

kwintal jest to średnia cena z 11 kwartałów poprzedzających rok na który ustala się wymiar tego 

podatku rolnego. Wójt zaproponował pozostawienie ceny na dotychczasowym poziomie czyli 

obniżenie ceny do wysokości 48 zł.  

Stanowiska Komisji odczytał Radny Kalinowski: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”, 

Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania za jej przyjęciem 

głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:7 

Informacji w /s podatku od nieruchomości udzielił Wójt. Proponuje się podniesienie stawek podatku 

od nieruchomości:  

- grunty związane z działalnością gospodarczą propozycja podniesienia stawki o 0,4 gr do kwoty 0,55 

gr, 

- grunty pod wodami powierzchniowymi i stojącymi propozycja ustawodawcy 4,58 zł za hektar 

powierzchni, tu proponujemy pozostawienie stawki na tym samym poziomie, 

- grunty pozostałe propozycja podniesienia stawki o 0.6 gr do kwoty 0,30 gr, 

- budynki mieszkalne propozycja zwiększenia stawki o 0.06 gr do kwoty 0.50 gr, 

- powierzchnie zajęte na działalność gospodarczą propozycja wzrostu stawki z 17.04 do kwoty 17,50 zł, 

- budynki związane z obrotem materiałem siewnym propozycja wzrostu stawki z kwoty 5,44 zł do kwoty 

6,00 zł, 

- budynki lub ich części związane z udzielaniem świadczeń zdrowotnych, ustawodawca ustalił stawkę 

4,65 zł, 

- budynki pozostałe ( garaże, komórki) – proponuje się obniżyć stawkę do 4,00 zł, 
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Stanowiska Komisji odczytał Radny Zdzisław Sionek: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały większością głosów i proponują obniżenie stawki do kwoty 17.50 zł ”, Radna Hanna Kalinowska 

odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania za jej przyjęciem głosowało 13 radnych, 1 z 

radnych był przeciwny. Uchwała została przyjęta większością głosów. 

Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 12.03 

Ad:8  

Wójt poinformował, że w związku z wejściem nowych podstaw prawnych oraz nowych stawek za wodę 

i rewitalizację musimy uaktualnić nasze wzory deklaracji. Uchwalone wzory będą obowiązywały od 

nowego roku.  

Stanowiska Komisji odczytał Radna Małgorzata Wiernicka: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”, Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania za jej 

przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta większością głosów. 

Ad:9  

Wójt poinformował, że nie jest to uchwała obligatoryjna, zmieniają się zasady oraz ustala się jedną 

stawkę opłaty targowej na terenie gminy w wysokości 6,00 zł. z wyłączeniem samochodu osobowego, 

straganu i stołu w wysokości 7,00 zł, z samochodu przyczep i naczep 10,00 zł i z wózka ręcznego, z ręki 

i kosza w wysokości 2,00 zł. Tą uchwałą wprowadzamy również zmianę dotyczącą inkasenta, gdyż Pani 

Urszula Kopczyńska złożyła rezygnację, swoją kandydaturę na poborcę inkasa  złożyła Pani Elżbieta 

Puka. Stanowiska Komisji odczytał Radny Jerzy Dębski: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”, Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania za jej 

przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta większością głosów. 

Ad:10 

Informacji na temat uchwały w/s  podatku od środków transportowych udzielił Pan Wójt. Proponuje 

się 5% wzrost stawek w porównaniu do roku ubiegłego i zaokrąglenie kwot do pełnych złotych. 

Stanowiska Komisji odczytał Radny Roman Kalinowski: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”, Radna Hanna Kalinowska odczytała projekt uchwały, przystąpiono do głosowania za jej 

przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta większością głosów. 

Ad:11  

Informacji na temat taryfy za zbiorowe odprowadzanie ścieków również udzielił Wójt. Kompetencją 

Rady Gminy jest ustalenie tylko i wyłączenie jednej stawki, pozostałe podmioty które dostarczają ścieki 

działają na zasadzie umowy cywilno – prawnej pomiędzy dostawcą a odbiorcą ścieków. Taryfa na rok 

2015 wynosiła 4,50 gr. Na rok 2016 planowany jest wzrost tej taryfy o 0.70 gr tj . do kwoty 5,20 zł netto. 

Z uwagi na zbliżający się koniec umowy gwarancyjnej  na sieć kanalizacji sanitarnej oraz kosztami 

utrzymania sieci które spadną na gminę zmuszeni  jesteśmy podnieść wysokość taryfy. Administrator 

sieci skalkulował koszty utrzymania sieci i wyniosły one 12,000,00 zł w trakcie roku, co w przeliczeniu 

na  metry sześcienne ścieków dopływających wynosi około 0,70 gr. Ścieków dopływających mamy ze 

184 gospodarstw domowych, od tych dostawców dopływa 17,800  tys.m³, od dostawców ścieków 

dowożonych Zakład Mięsny LENARCIK – 17,500 tys. m³, Pan Mariusz Puławski – 1900 m³, Pan 
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Waldemar Raźniewski – 1300 m³, Pan Paweł Drzazgowski – 180 m³. Wójt poinformował, że 

oczyszczalnia od 01.11.2014  do 31.10.2015 roku oczyszczalnia zamknęła się na plusie 33.112,00 zł.  

Stanowiska komisji odczytał Radny Zdzisław Sionek „Komisje ustosunkują się na posiedzeniu sesji”. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący rady i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta większością głosów. 

Ad:12 

Zmiany do budżetu przedstawiła Pani Skarbnik – Anna Puchalska, niniejszą uchwałą: 

- zmniejsza się bieżące dochody budżetu o kwotę 650,00 zł tytułem zmniejszenia wpływów 

za dzierżawę obwodów łowieckich; 

- zwiększa się bieżące dochody budżetu o kwotę 39.845,00 zł w tym m.in. z tytułu: 

· wpłat za wydawane posiłki w stołówce szkolnej o kwotę 30.000,00 zł (dz. 801 rozdz. 80148); 

· opłat za zezwolenia na sprzedaż napojów alkoholowych o kwotę 2.725,00 zł (dz. 756 rozdz. 75618), 

· odszkodowania wypłaconego przez ubezpieczyciela w kwocie 5.000,00 zł ( szkoda w oczyszczalni 

ścieków dz. 900 rozdz. 90001), 

· wypłaconych odsetek - nieterminowe wpłaty za najem - w kwocie 450,00 zł (dz. 700 rozdz. 70005), 

- zwiększa się bieżące wydatki budżetowe z przeznaczeniem na: 

· zakup artykułów żywnościowych w stołówce szkolnej o kwotę 30.000,00 zł, 

· na realizację zadań określonych w gminnych programach profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomanii o kwotę 2.500,00 zł. 

oraz dokonuje się zmniejszeń i zwiększeń w planach finansowych jednostek budżetowych zgodnie z 

potrzebami zgłaszanymi przez kierowników tych jednostek. 

Stanowiska komisji odczytał Radny Zdzisław Sionek „Komisje ustosunkują się na posiedzeniu sesji”. 

Projekt uchwały odczytał Przewodniczący rady i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały 

głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. Uchwała została przyjęta większością głosów. 

Stanowiska komisji odczytała Radna Małgorzata Wiernicka „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 

uchwały”. Projekt uchwały odczytała Pani Skarbnik i przystąpiono do głosowania, za przyjęciem 

uchwały głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:13 

Informację przedstawiła Pani Skarbnik, zmiany wymuszone są zmianami w ustawie o systemie oświaty, 

zmiany dotyczą dotowania szkół i przedszkoli publicznych i niepublicznych. W treści  uchwały tak 

naprawdę zmienia się niewiele. Datacja rozliczana jest na podstawie kosztów jakie ponosi przedszkole 

w  Nowym Mieście. Najważniejszą zmianą jest składanie rozliczanie rocznego dotacji. 

Stanowiska komisji odczytał Radny Jerzy Dębski „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”. 

Projekt uchwały odczytała Pani Skarbnik, przystąpiono do głosowania, za przyjęciem uchwały 

głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Przewodniczący zarządził 10 minutowa przerwę. 

Obrady wznowiono o godz. 13.20 i przystąpiono do realizacji kolejnego punktu porządku obrad. 



 

str. 6 

 

Ad:14  

W wyniku analizy dokumentacji dotyczącej przejęcia działek o nr 282 i 319 w Świerczach Wójt 

zaproponował aby nie przejmować wyżej wymienionych działek. Poprosił również Radę o przychylenie 

się do jego wniosku. Stanowiska komisji odczytał Przewodniczący: ”Komisje ustosunkują się na sesji”. 

Następnie Przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek Wójta, za przyjęciem wniosku głosowało 

14 radnych. Wniosek Wójta o nieprzejmowaniu działek został przejęty jednogłośnie. 

Ad:15 

Projekt uchwały w/s przyjęcia programu współpracy z organizacjami pozarządowymi na rok 2016 jest 

uchwałą obligatoryjną, program uchwalany jest co roku. Program ten podlega konsultacjom 

społecznym, w danym czasie żadna organizacja nie zgłosiła uwag. Stanowiska komisji odczytał Radny 

Zdzisław Sionek: „Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały”.  Przewodniczący odczytał 

projekt uchwały, za jego przyjęciem głosowało 14 radnych. Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

Ad:16 

Odpowiedzi na interpelacje: 

- Interpelacja Radnej Małgorzaty Wiernickiej – opłaty od deklaracji śmieciowych podlegają ordynacji 

podatkowej i możemy się ubiegać o zwrot pieniędzy pięć lat wstecz, a ponieważ opłata weszła w życie 

w 2013 roku to możemy się cofnąć tylko do danego roku. Jeżeli dana osoba złoży deklaracje 

dobrowolnie to płaci od momentu złożenia deklaracji, jeżeli będzie nadal unikać wtedy zostanie 

wszczęte postepowanie z urzędu a opłata zostanie naliczona od 2013 roku. Jeżeli chodzi o rzekę Turke, 

nie ma ustalonej głębokości rzeki natomiast każda rzeka ma ustalone swoje rzędne geodezyjne, rzeka 

jest odmulana do tych rzędnych. W dniu wczorajszym w obrębie płotu Pana Słupskiego rzeka została 

odmulona. 

Ad:17  

Wolne wnioski: 

- Radny Ryszard Flont – chodzi o założenie światła u Pana Wróblewskiego jakie były problemy w 

załatwieniu sprawy. Na sale poproszono Pana Mirosław Wiśniewskiego pracownika GOPS, który 

zajmował się ta sprawą. Pan Wiśniewski poinformował, że w chwili obecnej  brak jest podziału spadku, 

do póki on nie nastąpi nie można nic więcej zrobić. 

- Radny Dariusz Siemborski – czy Pan Wójt wyciągnie wnioski co do tego Pana który będzie płukał te 

filtry. Wójt poinformował, że w trakcie przerwy rozmawiał z Panem dyrektorem Stępką i ma być ta 

sprawa załatwiona. 

- Radny Jerzy Dębski wspomniał o sytuacji która miała miejsce kilka dni temu. W miejscowości Bruliny 

psy w okolicach stawu zagryzły sarnę, została wezwana straż. Przyjechały dwa wozy bojowe i 13 

strażaków do jednej sarny. Każdemu trzeba przecież zapłacić. Wójt poinformował, że straż nie utylizuje 

padliny od tego jest firma która zajmuje się utylizacją, błąd jest po stronie strażaka który przyjmowała 

zgłoszenie. 

- Radny Krzysztof Białek – proponuje ograniczyć tonaż na drodze Kowalewice – Brodowo, jeżeli można 

to należałoby postawić znaki z ograniczeniem. Wójt poinformował, że należy postawić tam znak z 

ograniczeniem do 8 ton. 
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- Radny Stefan Raźniewski – czy będą założone bariery ochronne przy stawie w Godaczach, Wójt 

poinformował, że sprawa była zgłaszana pozostaje tylko kwestia finansowa, jeżeli zarząd nie ma 

środków to w tym roku nie będzie to wykonane. 

Wójt zaproponował aby 29 grudnia br odbyła się kolejna sesja, natomiast wspólne posiedzenie komisji 

22 grudnia br. o godz. 12.00. 

Ad:18 

Przewodniczący zamknął XI posiedzenie o godz. 14.17. 

 

 

        Przewodniczący Rady  

          Wiesław Adamiak 

Protokół sporządziła: 

Agnieszka Dębska 

 

 

 

 

 


